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Nagyon magával ragadott, mikor először hallottam a ke-

resztyén musical gondolatáról, azonban az előadás köze-

ledtével valahogyan mégis csak háttérbe szorult az ese-

mény a mindennapok sodrásában. Olyannyira, hogy mi-

kor észbe kaptam, már nem volt csak online jegy. S mi-

lyen nagy kegyelem: úgy alakult, hogy az egyik kedves 

Testvéremnek lett extra jegye – így mégis eljutottam az 

előadásra.  

Egyfelől, minden kétséget kizárólag - a fokozott hangerő-

höz történő hozzászokás után - a zene kiemelkedő volt. 

Mind a zenekar varázslatos muzsikája, mind a különleges 

tehetséggel megáldott énekesek igényes és kimagasló 

előadást nyújtottak. Az előadás minőségét tovább növel-

ték a jelmezek és a minimál, de tökéletesen használt dísz-

letek.  

Ugyanakkor, tartalmi szempontból már nem voltam ilyen 

elragadtatott. Két, egymáshoz kapcsolódó észrevételem 

volt: az egyik az Úr Jézus imádatához, dicsőségéhez kap-

csolódik, a másik az Ő hihetetlen kegyelméhez.  

A betlehemi történet legnagyobb csodája, hogy a végte-

len, öröktől fogva létező Úr Isten emberi formát öltött fel 

és megtestesült egy kisded formájában. S ez a csoda a 

pásztorokat is arra késztette, hogy egymást bíztassák, 

ahogy a jól ismert ének szavai is zengenek: „Ó, jöjjetek, 

imádjuk”! Ebből a tiszteletből, ebből az imádatból volt 

hiány a musicalben. Nem estek térdre a pásztorok az égi 

fényesség látványos megjelenítésekor, sőt, a jászol előtt 

sem hódoltak. Hasonlóképpen, ebben a történetben 

megjelenő, a népet képviselő kórus sem mutatott különö-

sebb tiszteletet. Egyedül a tánckar által megformált 4 an-

gyal hajolt meg a jászol előtt. 

Emellett, a betlehemi történet hiteles megformálásának 

hiányán túl, - Cseri Kálmán által használt kifejezésekkel 

szemléltetve – a „mégis-szeretetben”, a „mégis-

kegyelemben” esett csorba. Először csupán különösnek 

tűnt, hogy már az elején kitörő ünnepléssel várják Jézust - 

ami Izrael messiásvárását tekintve teljesen érthető is -, 

azonban Megváltónak és Szabadítónak szólítják az ének-

ben, nem Felkentnek, ami a Messiás szó jelentése. Na-

gyon dallamos, magával ragadó volt a dal, így hamar túl-

lendültem rajta. Mindazonáltal, ez a furcsaság a későbbi-

ekben is előfordult, s nem igazán tudtam hova tenni, 

hogy miért akadok rajta fent. Csupán a második felvonás 

alatt jöttem rá, hogy hol van számomra a diszharmónia. 

Természetesen mi a Messiást, mint a bűneinkből Meg-

mentőt ünnepeljük, s helyesen is tesszük, de az akkori 

nép egy nagyon másmilyen Messiást várt. Ezért ez a teljes 

összhang Izrael népe és az Úr Jézus Krisztus között a Bibli-

ától roppant idegen – s számomra valahogy elvett abból a 

mérhetetlen kegyelemből és irgalomból, amit az ÚR fe-

lénk tanúsít. Hiszen, Ő az engedetlenek közé jött, s mégis 

engedelmes maradt; a szeretetlenek közé, hogy mégis 

hirdesse és megtestesítse az Atyaisten szeretetét a ke-

mény szívűek közé, hogy hús szívet adjon; a méltatlanok 

közé, hogy Ő általa méltók lehessünk - méltók és szaba-

dok. S ezért a hála egyedül Neki jár! Talán éppen emiatt 

lehetett Hanna megtérése külső szemlélőként nehezen 

érthető… 

Mindazon-

által, a 

musical a 

betlehemi 

történet 

csodáját 

ismét 

eszünkbe idézhette, és mi, mint már a teljes Biblia birto-

kosai, akik sokkal nagyobb rálátással bírhatunk az üdv-

történetre, hálát adhatunk, örvendezhetünk, dicsőíthet-

jük az alázatos kisdedként megtestesült Élő Urat – kará-

csonykor éppen úgy, mint az év minden napján.   

           Padány Anna 
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Házikörünkbe heten járunk rendszeresen, két hetente 

kedden. Ez már sokszor változott, sok a teendőnk, és 

emiatt igyekszik az egész csoport rugalmas lenni, fontos-

nak tartani Istent és a vele való közösségünket. A cél az, 

hogy Isten vezessen minket, segítsen nekünk jobbnak 

lenni, a tehetségünket megélni. Próbálunk nem saját 

erőből cselekedni, élni.  

Nem csak házikörben lehet megélni ezeket. De sokat ad 

nekem, hogy hallom testvéreimet a hit nehézségeiben, 

sikereiben. Így rájövök, hogy sok mindenben hasonlítunk 

és különbözünk. Nehéz nekem sokszor Istent követni. 

Sokszor gondolkodom, hogy tényleg én vagyok-e a meg-

felelő ember erre? Jézus miatt Isten minket jónak lát, 

alkalmassá tesz minket dolgainkra. Egy vasárnap a Papp 

László Arénában dicsőítettem Istent tiszta szívből, sírtam 

is. Ezután a héten megtapasztalhattam, hogy Máté fiam-

mal kapcsolatos helyzetekben Isten kerekedett felül, 

nem a rossz mentalitásom. Tudom jól, hogy erre önma-

gamtól képtelen vagyok. Célunk, hogy hasonló jó dolgo-

kat tanuljunk Istentől. Ami eddig lehetetlen volt, az le-

gyen lehetséges. Ha először csak időnként, pár percre is. 

Vágyam, hogy minél többször, és örökre Isten legyen az 

Úr az életem felett, tetteim felett. Ez az örök élet valósá-

ga, amit ajándékul kapunk Jézus Krisztus kereszt halála 

és feltámadása által, hogyha elfogadjuk személyes meg-

váltónknak a Fiút. 

Van olyan is, amikor házikörön kívüli emberekkel történ-

nek nagyon fontos dolgok. Lehet nem hívő ember is. Tu-

dom, hogy ezek is épp olyan lényegesek, mint ami a há-

zikörben történik. Például amikor megtudtam, hogy egy 

számomra fontos személy talált társat, elsírtam maga-

mat.  Tudtam jól, hogy ez egy nagy dolog. Kértem Istent, 

hogy legyen ebben a helyzetben is barátomnak vezetője. 

Jó dolog történt, számomra más ember öröme is nagyon 

fontos, és jó érzéssel tölt el.  

Azt kívánom mindenkinek, hogy amit bölcsen, bátran, 

vakmerően kérünk Istentől, azt Ő meg tudja adni. (Nem 

Ferrarira gondolok.) Vannak tulajdonságaink, amik évti-

zede velünk vannak, de nem jók. A gonosz világ működé-

se, ami sokszor az emberek ellen megy. Emiatt sok 

stressz, rossz reakció, rossz döntés, információhiány, 

túlvállalás, hiány és nagy csalódások vannak. Nehéz le-

mondani dolgokról, amikről azt gondoljuk, hogy nekem 

ez jár. A megfelelő áldást kívánom neked Testvérem! 

Nem tudom, hogy mi az. De azt nagyon is tudom, hogy 

Istennel nem lehet mellé lőni!  

Hálásan köszönöm, hogy elolvastad. Remélem, hogy bá-

torít és segít neked is, nekem is. Ne akarjunk megalkudni 

a kevesebb tapasztalattal! Okosabbak és tehetségeseb-

bek vagyunk, mint azt gondoljuk. Éjjel és nappal azon 

járjon az eszünk, hogy Isten mit ad nekünk és mire akar 

használni minket, akarjuk, hogy a nem odaillő dolgokat 

elvehesse életünkből. Légy az, aki vagy az Atyában!                                                        

Szeretettel, Farkas Mihály 

3.-ként FARKAS MISIÉK HÁZIKÖRE folytatja a házicsoportok bemutatkozását 

      Jan.21. Istentisztelet                      9:30 óra  

      Jan.28. Bemerítési istentisztelet            9:30 óra 

      Imádkozzunk a bemerítendő testvéreinkért! 

             Febr.04. Úrvacsora     9:30 óra 

            Istentiszteletek előtt imádkozás  

                      a Kuckóban 9:00 óra 

 

IMAGONDOLATOK:  „Ők pedig örömmel távoztak a 
nagytanács színe elől, mert méltónak bizonyultak arra, 
hogy gyalázatot szenvedjenek az ő nevéért.”  ApCsel 
5,41  Az apostolok örömmel vállalták még a fogságot és a 
szenvedést is Jézus nevéért.  Azt tették, amire küldetést  
 

kaptak, hirdették az igei üzenetet minden körülmények 
között.  
Vajon, mi megmerünk szólalni akkor is, ha nincs ilyen ne-
gatív hatása életünkre nézve?  
IMAÁHÍTAT: Adjunk hálát azokért, akik örömmel vállalják a 

szenvedést Jézusért!             Bondor Jenő 

 


